
Til Folketingets transportudvalg

Vedr. udvidelse af Metrocityringen med en afgrening til Nordhavn

Bestyrelsen for SORTEDAMGRUPPEN, der repræsenterer borgere, boligforeninger og 
erhvervsdrivende ved Sortedamssøen på Østerbro, har med stor interesse studeret rapporten om 
en metrolinje til den nye bydel ved Nordhavnen. Vi har især noteret os de store fordele af 
økonomisk og anlægsmæssig karakter, der opnås, ved at beslutte denne udvidelse af 
Metrocityringen i løbet af 2012. 

Etablering af forgreningskammeret under Sortedamssøen, mens den kommende byggeplads er i 
funktion, vil ikke alene være en økonomisk gevinst, men vil også miljømæssigt være en stor gevinst 
for Østerbro og ikke mindst for de mange beboere i området. Alternativet ved en udskydelse vil 
være en ny etablering af byggeplads i søen med såvel nye store omkostninger som store gener for 
områdets beboere.

Det er selvfølgelig oplagt, at der etableres en trafikmæssig god forbindelse til Århusgade området 
samt den nye store bydel i Nordhavnen med de kommende mange erhvervsvirksomheder og 
boliger. Den nye bydel vil herved langt mere effektivt blive en del af hovedstaden.

Vi ønsker således, at give vores fulde støtte og opbakning til denne udvidelse af Metrocityringen 
og håber på, at såvel den politiske som økonomiske velvilje kan skabes for dette projekt. 
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